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Årsmøde onsdag den 5. marts 2025 kl. 15.00  

i Værestedet, Kirkebjergvej 8, Jyllinge  

Dagsorden: 
1. Valg af dirigent  
2. Beretning om lokalbestyrelsens og koordinationsudvalget virksomhed til godkendelse 
3. Forelæggelse af lokalbestyrelsens regnskab til udtalelse* 
4. Orientering om lokalbestyrelsens fremtidige virke 
5. Indkomne forslag, som skal være lokalbestyrelsens formand i hænde senest 14 dage før mødet** 
6. Valg af lokalbestyrelsesmedlemmer for to år 
7. Valg af suppleanter for et år 
8. Eventuelt 
 
  *) Regnskabet har været fremlagt på kontoret fra onsdag den 19. februar 2025 og har været tilgængeligt på vores 
hjemmeside fra 12. februar 2025 lagt ind som bilag i hjemmesidens faneblad - indkaldelse til Årsmødet.  
 
**) Formanden har ikke modtaget forslag fra medlemmerne 
------------ 

 

Referat af Årsmødet: 

Formand Lisbeth Daugaard: Velkommen her til vores Årsmøde 2025!  

Vi har lige som ved de seneste Årsmøder valgt at afholde Årsmødet kl. 15 – idet vi har oplevet stor opbakning til, at vi 

de seneste år har afholdt mødet som et eftermiddagsmøde frem for tidligere et aftenmøde. Og vi kan igen i år glæde 

os over, at mange medlemmer møder frem og viser deres interesse for det store arbejde, som vores mange frivillige 

lægger i at skabe gode oplevelser for vores nu mere end 3.750 medlemmer. OK – i år kommer I givet også for at 

være med til at sikre et generationsskifte i bestyrelsen, eller!  

 

Tusind tak for den store opbakning med så mange fremmødte i dag og gennem året 

Jeg vil nu gå over til første punkt på årsmødets dagsorden: 

 

 Ad Punkt. 1. Valg af dirigent 
 
Formand Lisbeth Daugaard: 
 
Som dirigent foreslår bestyrelsen:  Fleming Friis Larsen, formand for Ældre Sagen Roskilde. Fleming har været en god 
dirigent på vores årsmøder i en længere årrække – og senest ved 2024-årsmødet, så bestyrelsen overlader trygt 
hvervet til Fleming. – For god ordens skyld: Er der andre forslag til dirigent? 
 
Det var der ikke, Fleming Friis Larsen blev valgt med applaus. 
 
Dirigent Fleming Friis Larsen takkede for valget og nævnte indledningsvis – jeg glæder mig hvert år til at være med til 
jeres Årsmøde og fortsatte, der er jf. Landsforeningens vedtægter skal afholdes Årsmøde i lokalafdelingerne hvert år 
i marts, og indkaldelse skal ske med minimum 3 ugers varsel ved bekendtgørelse over for foreningens medlemmer.  
 
Årsmødet er indkaldt til afholdelse 5. marts 2025 kl. 15.00 i Værestedet, Kirkebjergvej 8, 4040 Jyllinge ved brev 
udsendt til samtlige medlemmer af lokalafdelingen af landsledelsen ultimo november 2024 – det skete i bladpakken 
samtidig med fremsendelse af medlemskort for 2025.  
 
Årsmødet er ligeledes annonceret på side 50 i lokalafdelingens Årskatalog 2024/25, der er omdelt til alle medlemmer 
helt tilbage i juli 2024, samt i foreningens blad DET SKER. Årsmødet er endvidere annonceret ved udsendelse af 
lokalt Nyhedsbrev – Gundsø Nyt nr. 103.2. – som e-mail den 31. januar 2025 – samt ved opslag i Værestedet og i 
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lokale Facebookgrupper. Så Årsmødet er annonceret jf. vedtægterne og lokalt ganske bredt. Det er så også skønt at 
se den store opbakning til mødet.   
 
Fleming Friis Larsen nævnte endvidere,  
 
at Årsmødet i princippet er lokalafdelingens generalforsamling, men har været benævnt Årsmøde siden Ældre 
Sagens stiftelse i 1986. 
 
at alle medlemmer af Ældre Sagen med bopæl i Roskilde kommune er velkomne til Årsmødet, er valgbare og har 

stemmeret. Man kan dog kun afgive stemme i én lokalafdeling, dvs. i Gundsø, Roskilde eller Ramsø. 

 

Dirigenten konstaterede herefter, at Årsmødet er at betragte som lovligt indvarslet og beslutningsdygtigt, idet det er 

rettidigt indkaldt med 3 ugers varsel før afholdelse.  

 

Dirigenten gav herefter ordet til formanden. 
 

 Ad Pkt. 2. Beretning om lokalbestyrelsens og koordinationsudvalgets virksomhed, til godkendelse 
v/Lisbeth Daugaard  
 

Lisbeth Daugaard: 

Dette er mit 7. årsmøde – og efter planen det sidste, hvor jeg som formand skal aflægge beretning. Jeg blev indvalgt i 

bestyrelsen ved Årsmødet 2017, og blev efterfølgende konstitueret som næstformand med Kjeld Steen Madsen som 

formand. Jeg overtog posten som formand efter Kjeld i forbindelse med Årsmødet i foråret 2018. Og jeg har således 

været med til at stå i spidsen for arbejdet i bestyrelsen i 8 år. Det har givet mig utrolig mange gode oplevelser, og jeg 

vil allerede her indledningsvis sige jer tak for opbakningen gennem de 8 år – og så vender jeg tilbage til valg til 

bestyrelsen under dagsordenens punkt 4. og punkt 6.  

Jeg vil traditionen tro indlede min beretning med at fortælle lidt om Ældre Sagens indsats på landsplan for at skabe 

bedre vilkår for ældre – og derefter fortælle om det, der er sket det seneste år hos os i Gundsø,   

Men først – Landsforeningen Ældre Sagen …. Hvem er vi? 

Landsforeningen har haft en flot medlemsvækst gennem de seneste mange år. Pr. 1. marts 2024 havde foreningen 

988.767 medlemmer bredt fordelt ud over landets 215 lokalafdelinger. Og nu har vi 1.049.371 medlemmer – en 

fantastisk stor tilgang det seneste år – mere end 60.000 netto. Alle er samtidig medlem af en lokalafdeling i den 

kommune, hvor de bor. Vi har 215 lokalafdelinger – i Roskilde Kommune har vi tre, nemlig Gundsø, Roskilde og 

Ramsø. Og husk, du kan som medlem af Ældre Sagen deltage i alt, hvad der foregår i de enkelte lokalafdelinger – lige 

bortset fra det årlige Årsmøde, dette er forbeholdt medlemmer med bopæl i den kommune, hvor de bor. 

Ældre Sagen har i dag 20.600 frivillige, der gør det muligt år efter år, at afholde i tusindvis af arrangementer og faste 

tilbagevendende aktiviteter til glæde for over én million medlemmer. Og vi bidrager pænt til statistikken med vores 

arrangementer og faste aktiviteter. 

Jeg vil slutte den landspolitiske orientering med at nævne nogle af de områder, hvor Ældre Sagen gennem de 

seneste år har sat et politisk aftryk og dette ud fra landsledelsens orientering på det årlige delegeretmøde – der blev 

afholdt i november 2024: 

Så har jeg lidt fra delegeretmødet  

Første punkt fra delegeretmødet – Læger skal henvise ud af ensomhed 

Hvert år opsøger 450.000 danskere deres praktiserende læge, fordi de oplever ensomhed. Lægerne mangler 

værktøjer til at hjælpe disse mennesker. Sammen med 45 praktiserende læger i København har Ældre Sagen derfor 

begyndt projekt ”Social henvisning – Vesterbro, Sydhavnen”.  Henvisning fra lægen sker i projektet til en social 

brobygger ansat af det lokale Frivilligcenter. Brobyggeren finder sammen med klienten herefter tilbud, som kan 
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hjælpe den ensomme ud af ensomheden. Projektet følges af Hvidovre Hospital – og der satses på, at projektet kan 

udbredes til hele landet. 

Andet punkt – Over 200 mandefællesskaber 

Mænd – især enlige mænd – er overrepræsenteret i forhold til sygdom og ensomhed. Ældre Sagen har sat særlig 

fokus på mænd i 2024 – og vi kan glæde os over, at der nu er oprettet mere end 200 mandefælleskaber under Ældre 

Sagen. 

 

Lokalt er vi fint med fx aktiviteterne Spisevenner om torsdagen på Bondestuen, 67 tilmeldte heraf rigtig mange 

mænd, og Frokost Klubben – et mødested for mænd på 60+ (vi har 30 medlemmer). 

3. punkt – Mange besøgsvenner 

Ældre Sagens besøgstjeneste er Danmarks største med 4.500 frivillige, og med en vækst i 2024 på næsten 1.000 nye 

besøgsvenner. Den stærke kultur, det gode værtskab, viljen og evnen til fællesskab og ever som aldrig før i 

besøgstjenesten. 

 

Lokalt har vi også haft vækst og har lige nu 20 aktive besøgsvenner, som besøger deres besøgsværter ca. en gang om 

ugen. 

4. punkt – Vi bygger bro mellem ældrepleje og sundhed 

Som led i Ældre Sagens mærkesag om værdig behandling til ældre patienter med flere sygdomme, har Ældre Sagen 

løftet indflydelsesarbejdet frem mod en sundhedsreform, ikke mindst målrettet regeringens 

Sundhedsstrukturkommission og regeringen. 

 

Først i 2024 udkom en taskforce med seks anbefalinger til ”Mere omsorg i sundhed og mere sundhed i omsorg”. 

Ældre Sagen har bl.a. med udgangspunkt i disse anbefalinger gennem 2024 lagt pres på politikerne for at sikre en 

Sundhedsreform, der er til gavn for den ældre del af befolkningen. Presset er lagt i direkte dialog med 

beslutningstagerne og fx gennem fremlæggelse af ønskerne på TV. 

5. punkt – Ældre Sagen kæmper for en rimelig pension 

Pensionister kan købe mindre for deres folke- eller førtidspension i 2024, end de kunne i 2021 før inflationskrisen. 

Derfor har Ældre Sagen ved møder – fx Folkemødet på Bornholm – påpeget, at det er nødvendigt med en 

fremrykning af reguleringen af pensionen. Men desværre – politikerne har ikke været lydhøre. 

Dette var blot nogle få af de mange tiltag Ældre Sagen har beskæftiget sig med i 2024, men de giver et billede af, 

hvad Ældre Sagen står for både landspolitisk og lokalt. 

Ældre Sagens motto er: ”Et godt liv – hele livet”. 

 

Og så til det lokale – Ældre Sagen Gundsø 

I Gundsø har vi pr. 1. marts 2025 lige godt 3.750 medlemmer – og kan glæde os over, at vi er i fortsat vækst. Vi 

mister selvfølgelig medlemmer og ikke mindst af naturlige årsager. De fleste af os er jo ikke helt unge og vi må tage 

afsked med mange hvert år. PAUSE. Men der kommer mange nye medlemmer til og netto har vi en 

medlemsfremgang på et par hundrede hvert år. 

Vi har pt. små et hundrede frivillige – og oplever naturligvis også i denne gruppe, at der årligt er afgang og heldigvis 

også tilgang. Og sådan må det jo være, når de fleste af os er godt oppe i den 3. alder. Det er også derfor, at 

bestyrelsen konstant har fokus på at rekruttere nye frivillige, der kan tage over, når ”de gamle” stopper. Så kære 

medlemmer – vi kan ikke appellere nok til, at I hjælper os med at rekruttere nye frivillige til ledersopgaver – som 

f.eks. medlem af bestyrelsen, vores forskellige udvalg, eller som aktivitetsledere samt hjælpere.  

Jeg vil kort nævne vores mange engangsarrangementer og faste tilbagevendende aktiviteter og klubber i det 

forgange år, startende med 
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Engangsarrangementerne 

 

Vi startede som altid året med Nytårsbobler, det var 3. januar 2024, hvor vi havde besøg af Six Foot Stomper, der 

spillede swingede traditionel jazz, medens vi nød Cava og kransekage. 

16. januar havde vi et foredrag om diabetes. Den 14. februar havde vi besøg af Stine & Martin til en dejlig 

eftermiddag med revyviser, GIRO 413, Melodi Grandprix og meget andet – og lækker middag i pausen. 

6. marts afholdt vi Årsmøde 2024, og 12. marts afholdt vi endnu et sundhedsforedrag – det var om Inkontinens. 

20. marts havde vi besøg af to festlige bakkesangerinder, og 10. april afholdt vi vinsmagning med vine fra Rhône. I 

april havde vi også en velbesøgt kør-selv-tur til Egholm Museum i Hornsherred – en spændende tur, hvor vi hørte en 

masse om 2. verdenskrig.  

21. maj tog godt 50 medlemmer på en 5-dages tur til Jaruplund Højskole ved Flensborg, hvor vi oplevede, hørte og så 

en masse om Sønderjyllands historie – om krige, kultur og meget andet. 

Ved Sæsonafslutningsfesten 29. maj tog vi hul på en kavalkade af 60’er, 70’er musik m.v. Vi havde besøg af et 

fantastisk orkester – Repeatles – Danmark bedste Beatles-Band. Udsolgt og sikke dog en oplevelse. 

Efterårssæsonen startede med Morgenbord 27. august, efterfulgt i september af en skøn 5-dages tur til Bornholm 

med All Inclusive på Hotel Abildgaard – og der var oplevelser, mad og drikke i rigelige mængder.  

 18. september var vi nået til Elvis – vi havde besøg af Brian Trøjborg med showet Elvis on My Mind. En rigtig god 

oplevelse. Og 24. september havde vi besøg af Leif Druedahl, der havde 250.000 gamle lak-plader med. Så igen 

musik fra dengang vi var unge. 

Og vi fortsatte med musik fra da vi var unge den 9. oktober, hvor vi havde besøg af Touch of Shadows. Cliff Richard 

var næsten med, stor oplevelse. 

Årets store Julebanko 20. november blev udsolgt næsten før vi åbnede for billetsalget, og det blev som altid en 

forrygende aften. 

11. december afholdt vi juleshow med Bente & Leif, gløgg og æbleskiver. Og derefter gik vi på juleferie. 

 

Men jeg må også lige nævne, at vi indledte 2025 med et brag af en Nytårskoncert – Roskilde Salonorkester førte os 

til Wien med polkaer, valse ved Johan Strauss og mange andre, men også mere lokalt H. C. Lumbye.  

OK, det var alt det, der gik godt. Vi måtte desværre også grundet manglende tilslutning aflyse en fastelavnsfest og en 

bustur til julemarked i Andelslandsbyen Nyvang + i januar 2025 en tur til Nykøbing F. Revyen. Selv om vi er gamle og 

garvede i KAT-udvalget, så kan vi ikke ramme rigtigt hver gang. Men – heldigvis, de fleste og ikke mindst de nævnte 2 

gange 5-dages-ture samt underholdnings-arrangementerne er faldet i medlemmernes smag – og er blevet udsolgt på 

ingen tid. Og – da vi kalkulerer stramt, for at holde lave priser, så er det vigtigt, at der er næsten 100% tilslutning til 

et arrangement. 

De mange arrangementer er tilrettelagt og arrangeret af KAT-udvalget, der har Finn Malten som formand, Carit 

Pedersen som den der fx arrangerer musikalske oplevelser, af Jørn Bjeverskov og jeg selv, der fx arrangerer busture 

og rejser – og i 2024 har Birgit Parkhøi været med til at arrangere fx højskoleopholdet. Lad os sige tak til KAT-

udvalget for godt udført arbejde. Og selvfølgelig også til øvrige frivillige, der har været med til at afvikle mange af 

arrangementerne ikke mindst i Værestedet. TAK! 

Det er også KAT-udvalget, der står i spidsen for at kæde vores mange tilbagevendende faste aktiviteter sammen og 

markedsføre disse. Vi har i 2024 haft hele 27 faste aktiviteter og klubber, alle med en frivillig aktivitetsleder i spidsen 

og ved flere med frivillige hjælpere. Mere end 500 medlemmer deltager i disse aktiviteter, der omfatter spil som 

bridge, whist, billard, brætspil, rafling, bowling, krolf, bordtennis og petanque. Vi har flere slags motion, fx et Træn 

dig glad hold med bl.a. stolegymnastik. Vi har Senior Dans, et Skovfitness-hold og som noget nyt Stavgang i naturen. 

Vi har også hjælp til vores medlemmer i vores IT-Café og ved hjemmebesøg, vi har to besøgstjenester – 

besøgsvenner og motionsvenner, hvor vi kommer hjem til ”værter”, der har brug for det. Vi har en støttefunktion i 
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form af en Vejleder og en Bisidder, der kan hjælpe i vanskelige situationer. Og så har vi vores klubber. Den største er 

Spisevenner på Restaurant Bondestuen med i perioder næsten 70 tilmeldte til klubben Spisevenner. Vi har Frokost 

Klubben for mænd på 60+ (klubben er pt. fuldtegnet med 30 deltagere), Dameværelset for kvinder, en Vin Klub (også 

fuldtegnet) – og vi har Flittige hænder – hvor vi strikker og hækler, samt en Demens Café og fiskeklubben SeniorFisk. 

Vi har så også aktiviteterne Minigolf på Spraglehøjgaard og Rickshawcykling i samarbejde med Roskilde Kommune 

ved Plejehjemmet Kastanjehaven i Jyllinge. 

I finder alle de mange muligheder, som vi tilbyder inden for faste aktiviteter og klubber samlet i vores Årskatalog, i 

bladet DET SKER og ikke mindst på vores hjemmeside. I disse medier kan I også læse om tidspunkter og se, hvem der 

er aktivitetansvarlig og hvordan I kan tilmelde jer.   

Og så vil jeg gerne sige tak til de 27 aktivitetsledere og andre frivillige, der står i spidsen for alle de faste aktiviteter. 

TAK – for jeres indsats – uden jer havde vi ikke Ældre Sagen Gundsø. 

Når vi er ved frivillige, vil jeg også gerne sige tak til dem, der passer vores kontor om onsdagen og til dem, der 

servicerer med kaffe og te m.v. mandage og onsdage og enkelte andre dage. TAK! 

Og så lidt om vi andre frivillige her i lokalafdelingen Gundsø. Nemlig os i Bestyrelsen og i KAT-udvalget 

Bestyrelsen: 

 

 Der er mig selv (Lisbeth Daugaard), jeg er formand og har været det i 7 år, tidligere næstformand i 1 år. Jeg er i 

dag med i næsten alt, hvad der foregår i afdelingen – og er vores repræsentant i mange af Ældre Sagens mange 

udvalg. I kan ofte træffe mig i Værestedet, – og I er altid velkomne til at ringe til mig  

 Carit Pedersen har været i bestyrelsen i 7 år og siden marts 2024 været 1. næstformand. Carit er ansvarlig for PR 

& Kommunikation, vedligeholder vores hjemmeside, udsender vores lokale nyhedsbrev Gundsø Nyt, laver PR-

omtale i diverse Facebook-grupper m.v. Carit er endvidere medlem af koordinationsudvalget for Ældre Sagens 

lokalafdelinger i Roskilde kommune. 

 

 Carsten Thieme har været medlem af bestyrelsen i 1 år og er af bestyrelsen konstitueret som 2. næstformand. 

Carsten har ansvaret for de mange tilbagevendende faste aktiviteter og er den i bestyrelsen, som vores 

aktivitetsledere refererer til. Herudover har Carsten ansvaret for vores PR-indsats i bladene DET SKER og 60+, 

som vi udgiver sammen med Roskilde Kommune. 

 

 Jørn Bjeverskov, vores kasserer gennem 7 år. Ham ser I ofte på kontoret om onsdagen og ved billetkontrollen 

ved vores mange arrangementer. Jørn præsenterer også Årsregnskab 2024 ved dette Årsmøder for 7. gang. 

 

 Finn Malten – formand for KAT-udvalget i mange år og bl.a. ansvarlig for, at vores årlige Katalog bliver udgivet, 

og at det kommer ud til vores små 2.500 medlemsadresser. 

 

 Allan Høier Jeppesen har siden marts 2024 været sekretær for bestyrelsen, og har fra september 2024 været 

sekretær for Klubrådet – det er vores forum, hvor alle aktivitetsledere mødes nogle gange om året. 

 

 Brian Skov Jørgensen har siden marts 2024 været medlem af bestyrelsen med diverse ad hoc opgaver. Og så er 

Brian at finde som kontorassistent om onsdagen på vores kontor og er Aktivitetsleder for mandag- og 

onsdagsværter i Værestedet.  

 

Så er der vores valgte suppleanter 

 

 Ebbe Efferbach – 1. suppleant og har også i en årrække været ansvarlig for vores mandags- og onsdagsværter. 

Ebbe har også i periode været formand for vores Klubråd, men er nu stoppet her. Ebbe er også vores mand i 

baren ved de fleste arrangementer og står for indkøb til huset m.v. 
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 Steen Lilja Larsen – 2. suppleant, hjælper med i Demens Caféen, og er med på vores hold af rickshaw-cykel-

piloter’ – funktionen ligger dog stille pt af tekniske årsager. Desuden er Steen ansvarlig for opsætning af borde 

og anden praktik ved vores engangsarrangementer i Værestedet. 

 

 Gurli Kofoed – 3. suppleant, er vores repræsentant i Ældre Politisk Arbejdsgruppe i Roskilde Kommune, ’ÆPAC’ 

og deltager som frivillig ved en række af vores aktiviteter. 

   

 Hanne Grubov Andersen – 4. suppleant, deltager som frivillig ved flere af vores arrangementer. 

 

Det var vores bestyrelse. Så har vi KAT-udvalget. 

’KAT’ står for Kultur-, Arrangements- og Tur-udvalget: 

 Finn Malten er som nævnt formand, redaktør og ansvarlig for udgivelsen af Årskataloget. Finn bidrager 

endvidere ved at arrangere en række af årets arrangementer og samler alle tråde omkring disse.  

 

 Lisbeth Daugaard – medarrangør af ture og rejser samt foredrag. 

 

 Carit Pedersen – står især for koncerter, foredrag og er en flittig skribent i Årskataloget og på digitale medier.  

 

 Jørn Bjeverskov – medarrangør af ture og rejser og er tovholder omkring økonomien omkring arrangementer 

sammen med Carit. 

 

 Jette Pryds Jeppesen – hun har de seneste år forestået salget af alle katalogannoncer og sikrer dermed 

økonomien til at Årskataloget kan udkomme. 

 

 Birgit Parkhøi – har i 2024 bidraget med at arrangere foredrag og højskoleopholdet.  

 

Afholdte møder: 

Lokalbestyrelsen har i 2024 afholdt 9 ordinære bestyrelsesmøder samt 1 konstituerende bestyrelsesmøde. Der er 

afholdt 2 koordinationsudvalgsmøder mellem lokalafdelingerne Roskilde, Ramsø og Gundsø. Der er afholdt 1 

formandsmøde i Ældre Sagens distrikt 8, som vi hører under, samt et møde arrangeret forud for den årlige 

Delegertforsamling, hvor Ældre Sagens landsledelse, direktion m.fl. møder formændene for alle de 215 

lokalafdelinger. Herudover deltaget i Delegertforsamling, der blev afholdt på Hotel Nyborg Strand den 25. og 26. 

november 2024. 

Nogle af de emner, der blev behandlet på Delegertforsamlingen er nævnt først i denne beretning under den 

landspolitiske orientering. 

Ældre Sagens sædvanlige dialogmøder, regnskabs- og økonomimøder, strategimøder, projektmøder m.fl. er 

gennemført på sædvanlig måde med deltagelse af formand, kasserer m.fl. efter mødetypen. 

 

Hermed slut på min beretning, tak for ordet – I er velkomne til at stille spørgsmål til beretningen. 

 

Dirigenten konstaterede, at det var en lang og fyldig beretning og bad derefter om evt. kommentarer og spørgsmål 

fra forsamlingen. 

 

Spørgsmål til beretningen og Svar: 

 

Der var ingen spørgsmål til beretningen, konstaterede dirigenten og bemærkede, at beretningen også var utrolig 

fyldestgørende og nok ikke lagde op til mange spørgsmål. 
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Idet der ikke var spørgsmål til beretningen kunne dirigenten konstatere, at beretningen var enstemmigt vedtaget – 

hvilket så skete med applaus.  

 

Dirigenten gav herefter ordet til Jørn Bjeverskov for gennemgang et på forhånd af hovedkontoret godkendt 

regnskab, der således alene er til udtalelse og kommentering. 

 

 Ad Punkt 3. Forelæggelse af lokalbestyrelsens regnskab, til udtalelse 
 

Gennemgang af regnskab 2024 v/kasserer Jørn Bjeverskov 

 

Jørn Bjeverskov takkede for ordet og fortsatte, ja det er så også 7. gang, jeg har fornøjelsen af at stå her og aflægge 

regnskab. 

Vi kom ud af 2024 med et underskud på 17.212,37 kr.  

Og hvis jeg skal være helt ærlig, så er jeg faktisk lidt stolt og tilfreds med dette resultat. Omstændighederne taget i 

betragtning, så synes jeg faktisk, det er helt fantastisk, at det er lykkedes for os at komme ud af året med dette 

beskedne underskud. Jeg må ærligt erkende, at verden så helt anderledes sort ud, da jeg første gang orienterede 

bestyrelsen om, hvad jeg troede resultatet ville blive for 2024, men der er sandelig også gjort forskellige tiltag – ikke 

alle lige populære for at styre økonomien i den rigtige retning, men det synes jeg faktisk er lykkedes.  

Men lad os se lidt på tallene. 

Hvis I ikke har fået et regnskab, så kan I følge med her oppe på lærredet. 

Indtægterne i 2024 er små 100.000 mindre end i 2023.  

Som konsekvens af vores fortsatte medlemsfremgang, ja så fik vi 

også en større indtægt på Kontingentandel. I 2023 ændrede Ældre 

Sagen på kriterierne for udbetaling af kontingentandel, hvilket 

betød, at Lokalafdelingerne fik en større del af 

kontingentindtægterne udbetalt. Som det fremgår af regnskabet, så 

fik vi udbetalt 109.455 kr. mod 102.491 kr. i 2023. Inden ændringen 

slog igennem – altså i 2022 fik vi 67.632 kr. udbetalt. Men 

ændringen har betydet, at en række puljer, hvor vi tidligere kunne 

søge om tilskud er bortfaldet.  

Men lad mig starte med   

Gaver, tilskud, bidrag - Note 1: 

 I 2022 fik vi 52.500 kr. i § 79 tilskud. Men så skete der 

virkelig noget i 2023. Der fik vi bevilget 115.500 kr. af Roskilde 

Kommune. Det var virkelig flot. Og så skal jeg ellers love for, at vi 

kom ned på jorden, da vi fik besked om, at vi fik 28.000 kr. for 2024, 

og det forklarer stort set faldet i indtægterne.   

Går vi så tilbage til selve regnskabet, så har vi posten 

Annonceindtægter 

 Det er Jette Pryds, der varetager jobbet med salg af annoncer, og Jette har ydet en stor indsats og solgt 

annoncer for 66.800 kr. Det er lidt mindre end i 2023. Jeg kan hilse fra Jette og sige, at pengene bestemt ikke 

sidder løst hos de erhvervsdrivende.     
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Arrangementsindtægter - Note 2: 

 Regnskabsmæssigt har der været et mindre fald fra 372.105 kr. i 2023 til 359.530 kr. i 2024.  

 Ser man på posten ”Deltagerbetaling booking”, så kan man se, at vi har ca. 50.000 kr. mindre i indtægt end 

året før. Det skyldes bl.a., at der i 2023 var en endagstur til Samsø, hvor deltagerbetalingen alene løb op i 

små 35.000 kr. Der var ikke tilsvarende dyre endagsture i 2024. 

 Posten ”Andre indtægter ved arrangementer” er salg af øl, vand og vin m.v. Her er der en ganske pæn 

stigning som skyldes, at vi valgte at justere vores salgspriser. 

Tilbage til regnskabet kan vi se, at skiftet fra Nordea til Danske Bank har givet os 13.000 kr. i renteindtægter. Det er 

da ganske pænt.   

Alt i alt så lander vi på indtægter på 595.566 kr. mod 683.214 kr. i 2023 og 673.662 kr. i 2022. 

Udgifter: 

Markedsføringsomkostninger - Note 4: 

 Det er fortsat Carit Pedersen der som et af sine mange ansvarsområder også står for alt omkring 

annoncering. Carit har tidligere fået forhandlet en god pakke sammen omkring annoncering, så vi havde 

nogle fornuftige priser. Men det ændrede sig radikalt i starten af året 2023, så siden da, har vi slet ikke 

annonceret vores arrangementer i avisen. Jeg vil så tillade mig at hævde, at annonceringen via nyhedsbreve 

og Facebook giver lige så stor succes, så her har vi sparet rigtig mange penge ved slet ikke at annoncere.   

o Udgiften til trykning af kataloget er faldet i forhold til 2023. Det harmonerer ganske fint med, at 

sideantallet er reduceret med ca. 20%. 

o Udover udgiften til trykningen af kataloget, så er der en honorarudgift på 16.000 kr. – den er 

indeholdt i posten under note 6, som jeg kommer tilbage til. Så den samlede udgift til trykning af 

kataloget er på 41.870 kr. mod 48.102 kr. i 2023 og 42.000 kr. i 2022.  

Lokalafdelingsudgifter m.m. - Note 5: 

 Udgiften er faldet med 14.000 kr. fra 85.826 i 2023 til 71.297 kr. i 2024. 

o Udgifterne til Kontorartiklerne var meget voldsomme i 2023. Der var heldigvis købt rigtig mange 

printerpatroner ind, så der var en pænt lager at gnave af i 2024, men her var absolut en af de konti, 

hvor der er blevet sat ind i relation til besparelser. Så fra at der blev anvendt 44.258 i 2023 blev 

udgiften i 2024 ”kun” på 27.244 kr.  

o Posten ”Kontingenter bidrag andre” falder i øjnene. Fra 1.100,- kr. i 2023, som dækker medlemskab 

af Frivilligcenter Roskilde, Foreningen – Værestedet og et engangsmedlemskab af 

inkontinensforeningen, så stiger udgiften i 2024 til 8.365 kr. Forklaringen er, at Bridge fra og med 

2024 bliver opkrævet dels kontingent til Danmarks Bridgeforbund og dels en bordafgift. Det er en 

afgift for at benytte Danmarks Bridgeforbunds systemer til at registrere diverse spil, og dermed 

udregne placeringer i de ugentlige turneringer. Kontingentet til Danmarks Bridgeforbund dækkes 

100% af deltagerne i Bridge.     

Går vi tilbage til regnskabet, så kan man se, at udgiften til ”Kørsel og befordring” er steget ca. 10% til 20.998 kr. Der 

er heldigvis fortsat en ret stor kursusaktivitet. Sidste år fik Lokalafdelingerne lov til at vælge, om man ville yde 

refusion efter statens maksimale takst eller som tidligere til en stærkt reduceret sats. Som motivations faktor overfor 

de frivillige besluttede vi sidste år, at refundere efter den maksimale sats, og denne beslutning har vi valgt at 

fastholde. Det er fuldstændig ulønnet at være frivillig i Ældre Sagen, så lidt rimelighed og motivationsfaktor må der 

være.  

Gaver og præsentation stiger fra 17.645 kr. i 2023 til 21.222 kr. i 2024. Der har desværre været en del sygdom, hvor 

der er blevet givet opmærksomheder, og på den glædelige side, så har der også været flere mærkedage med runde 

fødselsdage end året før.  

Udgiften til ”Husleje” er steget, hvilket skyldes, at vi fra sommeren 2023 fik mulighed for at råde over flere lokaler 

her i Værestedet. Dette står så fuldt igennem i 2024. 
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Arrangementsudgifter - Note 6: 

 Posten er faldet fra 464.684 kr. i 2023 til 419.586 kr. i 2024.  

o Udgiften til ”entre og billetter” er faldet en del. Og hvis jeg skal være hudløst ærlig, hvilket jeg har 

det bedst ved, så er den primære forklaring at en udgift på 10.000 kr. i 2023 er bogført under ”Entre 

og billetter”, hvor den burde være bogført under ”honorarer”. Ja tænk, at der skal gå 2 år, før man 

konstaterer det. Men denne fejlpostering mellem 2 udgiftskonti oven i købet i samme gruppe 

ændrer jo ikke ved det overordnede resultat.   

o Honorarer har jeg været lidt inde på tidligere. De 16.000 kr. er udgifter i relation til Kataloget, og så 

burde der altså være 10.000 kr. mere i 2023. 

o Forplejningen ved arrangementer er faldet med 13.000 kr. i forhold til 2023.  

o Faldet i posten transport ved arrangementer kan henføres til turen i Samsø i 2023, og at der ikke er 

tilsvarende udgifter i 2024. 

Tilbage i regnskabet kan man se, at der fortsat er mange forskellige gebyrer, der skal betales – og der er desværre 

ikke blevet færre, selvom beløbet er faldet en lille smule. Men vi har faktisk opsagt aftalen på vores tidligere dankort 

automat, og der sparer vi frem over en del penge, og så er der ikke kontogebyr på vores nuværende bankkonti i 

Danske Bank, som der var i Nordea. 

Udgifterne løber alt i alt op i 612.778 kr. mod 682.071 kr. i 2023, og dermed kommer vi ud af 2024 med et underskud 

på 17.212 kr.  

Balancen  

Ved årsskiftet var aktiverne på i alt 516.330 kr., hvor de likvide midler jfr. note 7 er med en kontantkasse og 4 

forskellige bankkonti: 

o Kontantkasse 5.466 kr.  

o Driftskonto 54.712 kr. 

o Indtægtskonto 352.308 kr.  

o MobilePay 34.106 kr. 

o Bank Booking 69.738 kr. 

I starten af året faldt vores bankskifte fra Nordea til Danske Bank helt på plads, så vi ikke som tidligere betaler et 

årligt kontogebyr på 1.000,- kr. Da vi flyttede kontiene til Danske Bank fik vi 2,72% i rente af vores indestående, men 

renteniveauet har jo desværre eller heldigvis været faldende over året – det afhænger jo af om vi tænker på udlån 

eller indlån, men indlånsrenten er nu nede på 1,416%.  

På passivsiden er egenkapitalen faldet med årets underskud på 17.212 kr., så egenkapitalen pr. 31. december 2024 

er på 471.098 kr. Det er stadig en meget flot egenkapital set i forhold til vores medlemstal, men vi kan ikke længere 

bryste os af, at vi ligger suverænt i toppen med egenkapital – det må jeg så sige, det har absolut heller ikke været 

bestyrelsens ambition – pengene skal gøre gavn for vores medlemmer. Men med tildelingen af 28.000 kr. i §79 

midler for 2025 – jeg håber så på, at Kommunens beslutning om at åbne en yderligere søgepulje falder positivt ud 

for os, men selv om vi skulle være så heldige at få tildelt yderligere 28.000 kr., så er der ingen diskussion om, at 2025 

også bliver et år, hvor vi er økonomisk udfordret, og hvor vi må forvente at komme ud af året med et underskud. Og 

så er det, at man som kasserer virkelig kan glæde sig over, at foreningen er så godt økonomisk funderet. 

Så er der et punkt, der hedder ”Skyldige omkostninger”, det er note 9. Nu er det Ældre Sagens standard 

regnskabssystem, vi anvender, og derfor er alle overskrifter standarddefineret, uden mulighed for, at jeg kan ændre i 

teksten, men det fremgår dog, at der er tale om indtægter vedr. næste år. Posten dækker over, at vi har fået et 

tilskud på ca. 5.500,- kr. – det er det, der hedder ISOBRO midler. Disse midler har vi øremærket til en aktivitet for de 

frivillige, og så havde vi pr. 31. december 2024 fået forudbetalinger til arrangementer i 2025 for i alt ca. 23.500 kr.  

Det blev vist til en temmelig omfangsrig gennemgang af regnskabet, men så tror jeg også, at jeg har fået belyst det 

hele. Og nu vil jeg så stoppe.  

Jeg er naturligvis klar til at svare på spørgsmål, hvis der er nogen, der ønsker noget uddybet.  
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Spørgsmål til det fremlagte regnskab. 

Dirigenten: Er der spørgsmål til det fremlagte og detaljerede gennemgåede regnskab? 

Bente Christensen: betales der skat af renteindtægter? 

Jørn Bjeverskov: Nej. 

Vivi Skriver: Hvad er gaver gået til og benyttes Flatpay. 

Jørn Bjeverskov: Gaver er fx blomster givet til bestyrelsesmedlemmer og Aktivitetsledere der fylder rundt eller ved 

bisættelser, ikke almindelige medlemmer. Vi har ikke Flatpay, det er for dyrt fx kan det koste 10 kr. at modtage en 

betaling med et Masterkort, hvor betalingen er på 100 kr. Og vi kan konstatere, at der kommer flere og flere gebyrer 

vedr. fx betalingsløsninger. Man kan ikke af regnskabet se, at kontantbetalinger ofte koster en tur i bil til Stenløse, 

Frederikssund eller Roskilde for at indsætte pengene på vores bankkonto. Denne har i øvrigt et limit, har jeg oplevet, 

dvs. jeg kunne slet ikke komme af med de kontanter, som jeg havde med. Kontanter er noget skidt i dagens 

Danmark, hvor vi ikke har banker lokalt, der kan modtage pengene. 

Elin Christensen: Hvorfor vises der ikke budgettal ved siden af årets regnskabstal? 

Jørn Bjeverskov: Vi er ikke af Ældre Sagen pålagt at udarbejde budgetter, men det gør vi i Gundsø, men af tekniske 

grunde viser vi det ikke i regnskabet. Dirigenten supplerede – mange lokalafdelinger laver slet ikke budgetter. Det er 

flot, at Gundsø gør det. 

Kjeld Steen Madsen fik ordet og roste kassereren for et godt arbejde og fin fremlæggelse af regnskabet. Applaus.  

Dirigenten konstaterede, at der ikke var andre kommentarer og spørgsmål til regnskabet – og at dette som altid var 

lavet hundrede procent korrekt. Flot! 

 

Dirigenten gav herefter ordet til formanden – for en orientering om fremtiden. 

 

 Ad Punkt. 4. Orientering om lokalbestyrelsens fremtidige virke 

 

Lisbeth Daugaard: Tak for ordet – jeg vil fortælle lidt om det, som rører sig og er på vej her i lokalafdelingen.  

Vi kan sikkert blive enige om, at vi i Gundsø har et flot Årskatalog, en fantastisk hjemmeside og et højt 

ambitionsniveau for både tilbagevendende faste aktiviteter og klubber og for engangsarrangementer. Givet højere 

end de fleste lokalafdelinger af vores størrelse. Ja - vi har sat barren højt, fordi vi har haft frivillige, der kunne løfte 

opgaverne. Og det har vi stadig, men vi bliver alle ældre – og det er nødvendigt, at der løbende sker et 

generationsskifte. Et sådant har vi haft fokus på i bestyrelsen gennem de seneste år, vi har da også sidste år fået et 

par yngre pensionister til at træde ind i bestyrelsen, Allan, Carsten, Brian og Hanne, men vi har et kæmpe behov for 

flere – gerne med en erhvervserfaring og med et overskud, der gør, at de kan overtage nogle af de mange opgaver, 

der pt. ligger på alt for få hænder – hvoraf flere er fyldt 80 år. 

 

Vi håber inderligt, at der er nogle, der melder sig på banen i dag. Men – da ingen kandidater medio februar havde 

meldt sig siden årsmødet sidste år, har vi været nødsaget til at trække lidt i håndbremsen. Kan vi ikke få kvalificerede 

frivillige, så må vi sænke barren og skære ned på nogle af de meget arbejdskrævende aktiviteter. 

Vores Årskatalog er en voldsom krævende opgave både hvad gælder det at skabe indhold i form af fx 

engangsarrangementer, at skrive alle tekster, tage billeder og sætte det hele flot op. Der skal også sælges annoncer 

for 70.000 kroner, for at udgive et 64 siders Årskatalog. Vi har erkendt, at vi med de nuværende frivillige ikke kan 

løfte katalogopgaven som hidtil. Derfor arbejder vi på at finde en alternativ måde at lave kataloget på – og regner 

med, at vi finder en løsning. Men, vi må i dag melde ud, at Årskataloget 2025/26 ikke vil udkomme i juli 2025. Vi skal 

først have afklaret, om vi fx i dag får valgt en funktionsdygtig bestyrelse – hvis vi gør det og det gør vi sikkert, så vil vi 
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fortsætte arbejdet med en alternativ løsning for udgivelse af Årskataloget – og det vil antagelig først komme på 

gaden i 2026. 

 

Og sådan er der også en del andre opgaver, der pt. er sat lidt på hold. 

Vi har i bestyrelsen i de seneste måneder måtte tage til efterretning, at flere medlemmer af bestyrelsen, ikke mindst 

suppleanter, ønsker at stoppe ved dette årsmøde.  

På valg til bestyrelsen i år er: 

 

Jeg selv, Lisbeth Daugaard, og jeg har af personlige årsager efter 8 år brug for at træde tilbage fra posten som 

formand. Jeg vil gerne påtage mig en mindre tidskrævende rolle og stiller med bestyrelsens opbakning op til at blive 

valgt som suppleant til bestyrelsen. Og fortsætter ved et valg gerne som aktiv i fx KAT-udvalget. 

Bestyrelsen har søgt efter en kandidat med henblik på at vedkommende skulle kunne afløse mig som formand. Og vi 

har fundet frem til en egnet kandidat, Gitte Bach, som vil præsentere sig selv, når vi om lidt når til dagsordenens 

punkt 6. 

 

Carit Pedersen (senest valgt i 2024 for 1 år) og er vores nuværende 1. næstformand. Carit Pedersen genopstiller til 

bestyrelsen. 

 

Carsten Thieme (Valgt i 2024 for 1 år) og er vores nuværende 2. næstformand. Carsten Thieme genopstiller til 

bestyrelsen. 

Jørn Bjeverskov (Senest valgt i 2023 for 2 år) og er vores kasserer på 7 år. Jørn Bjeverskov genopstiller til 

bestyrelsen. 

 

Bestyrelsen består af nævnte medlemmer samt 3, der blev valgt i 2024 for en 2 årig periode, nemlig Finn Malten, der 

er formand for KAT-udvalget, Brian Skov Jørgensen, der er assistent på kontoret samt Allan Høier Jeppesen, der er 

sekretær for bestyrelsen. Alle 3 fortsætter i bestyrelsen. Dvs. bliver de ovennævnte bestyrelsesmedlemmer genvalgt, 

så er det kun én, der udskiftes, nemlig formanden. 

 

Suppleanter til bestyrelsen er på valg hvert år. Vi har pt. 4 suppleanter som følger: 

 

Ebbe Efferbach genopstiller ikke 

Steen Lilja Larsen genopstiller ikke 

Gurli Kofoed  genopstiller 

Hanne Grubov Andersen genopstiller ikke 

 

Bestyrelsen håber, at Gurli Kofoed bliver genvalgt og at jeg selv, Lisbeth, bliver valgt som suppleant. Men vi håber 

også på, at der i dag er kvalificerede kandidater, der har lyst til at opstille som suppleant til bestyrelsen. Meget gerne 

fx yngre pensionister, der er parate til at gå ind og tage enten ledelsesopgaver eller som vil dække nogle af de 

fagområder, der har brug for det – det kunne være løsning af administrative og/eller økonomiske opgaver, være med 

til at tilrettelægge gode arrangementer eller lave PR-arbejde. Kvalifikationer til at påtage sig fx nævnte opgaver er 

der givet mange medlemmer der har qua deres tidligere arbejdsliv. Men de har ikke meldt sig.  

 

I stedet for at jeg går i detaljer omkring de lige nævnte opgaver, vil jeg opfordre interesserede til at stille spørgsmål, 

som jeg og evt. andre i bestyrelsen kan give konkrete svar på her og nu. 

 

Og så en god nyhed. Vi har i vores seneste nyhedsbreve slået på stortromme for, at vi søger frivillige – og ikke mindst 

personer, der kan være med til at sikre vores generationsskifte i bestyrelsen over en årrække. Og de sidste 2-3 uger 

har jeg haft den store glæde at blive kontakte af nogle medlemmer, som har sagt ja til at overveje at blive frivillig 
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inden for de områder, hvor vi mangle kvalificerede kandidater. Et par stykker er tilstede her i dag, og jeg håber, at de 

efter at have mødt næsten 100 af vores medlemmer her ved Årsmødet, har fået lyst til at stille op som kandidat fx til 

suppleantposter i bestyrelsen. I skal være så velkomne.  

  

Inden jeg slutter mit indlæg under dette punkt vil jeg nævne, at de fleste engangsarrangementer for 2025 er planlagt 

og annonceret i Årskatalog 2024/25 og ikke mindst på hjemmesiden. Følgende underholdningsarrangementer efter 

sommerferien er fx lagt på hjemmesiden: 

 

17. sept. 2025 kl. 16.30 får vi besøg af Folk Friends – a touch of Ireland (Tørfisk og De Gyldne Løver) 

08. okt. 2025 kl. 16.30 får vi besøg af hele Danmarks Keld & Hilda Heick, med deres ”En sidste tur i manegen”. 

Da Årskataloget ikke udkommer som et sommerkatalog, er det vigtigt, at I følger med i seneste nyt via vores lokale 

Nyhedsbrev, i Bladet DET SKER, på hjemmesiden og fx i de lokale Facebook-grupper som fx Jyllinge – løst og fast 

samt Gundsømagle-Dialog. Og er I ikke allerede tilmeldt vores lokale Nyhedsbrev Gundsø Nyt, der udsendes som e-

mail en gang om måneden, så bliv skrevet op til dette i dag. Blanket ligger ved udgangen. Husk at aflevere den og 

gerne til mig! 

Ordet er herefter frit og jeg håber på mange gode spørgsmål. Tak!  

Dirigenten: Tak for orienteringen, og spurgte - mon ikke der spørgsmål fra forsamlingen? 

Spørgsmål til afdelingens fremtidige virke og Svar: 

Merete Hansen: Jeg vil gerne slå et slag for aktiviteten ”Motionsvenner i eget hjem” – fx stolegymnastik, som én af 

vores gode udkørende tjenester.  

Dirigenten kvitterede med et tak til Merete, og nævnte, at Merete gør et stort arbejde inden for motion i distrikt 8. 

Dirigenten konstaterede herefter, at der ikke var andre, der havde spørgsmål eller kommentarer. Orienteringen var 

således taget til efterretning – og det skete med applaus.  

 

Ad Punkt 5. Indkomne forslag 

Dirigenten spurgte formanden, om der – inden for tidsfristen, senest 14 dage før årsmødet - var indkommet forslag 

fra medlemmerne? 

Lisbeth Daugaard meddelte, at det var der ikke. 
 

Dirigenten gik herefter over til næste punkt på dagsordenen. 

 

 Ad Punkt 6. Valg af lokalbestyrelsesmedlemmer for to år 
 

Dirigent Fleming Friis Larsen oplyste,  

 

at der i år skal vælges 4 medlemmer til lokalbestyrelsen i Gundsø, alle for en to årig periode – jeg henviser i den 

forbindelse til Lisbeth Daugaards grundige orientering omkring personerne under dagsordenens punkt 4. Og lad mig 

resumere, hvem der er på valg: 

 

Lisbeth Daugaard Genopstiller ikke til bestyrelsen (men under punkt 7 som suppleant) 

Carit Pedersen Genopstiller 

Carsten Thieme Genopstiller 

Jørn Bjeverskov Genopstiller 
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De 3 kandidater, der genopstiller må gerne rejse sig og er velkomne til kort at præsentere sig selv. Applaus til 

kandidaterne, da de rejste sig. 

Bestyrelsen har som nævnt fundet en kandidat, som bestyrelsen foreslår forsamlingen at vælge ind i bestyrelsen – og 

med henblik på, at bestyrelsen efterfølgende kan vælge vedkommende til formand. Bestyrelsens kandidat er Gitte 

Bach. 

 

Gitte Bach vil du venligst præsentere dig, hvilket Gitte gjorde og nævnte bl.a. at hun havde været ansat hos Novo 

Nordisk i mere end 30 år som laborant og lidt mere om jobbet, og at hun nu var pensionist og havde mod på at 

påtage sig opgaverne i bestyrelsen.  

 

Dirigenten spurgte herefter, om der var andre forslag til valg til bestyrelsen? Det var der ikke. 

 

Dirigenten konstaterede herefter, at følgende er valgt til bestyrelsen for en 2-årig periode: Gitte Bach, Carit 

Pedersen, Carsten Thieme og Jørn Bjeverskov – stort applaus til denne udmelding. 

Bestyrelsen består herefter - som hidtil - af i alt 7 medlemmer. Ud over de 4 just genvalgte og nyvalgte medlemmer, 

består bestyrelsen af 3 bestyrelsesmedlemmer nemlig Finn Malten, Brian Jørgensen og Alan Høier Jeppesen alle 3 

valgt for en 2-årig periode på Årsmøde 6. marts 2024. 

 

Forsamlingens applaus til de valgte bestyrelsesmedlemmer. 

 

 Ad Punkt 7. Valg af suppleanter for ét år 

 

Dirigenten:  

Bestyrelsen håber på at vi i dag kan få valgt et hold suppleanter til bestyrelsen, der dels sammen med de 7 

bestyrelsesmedlemmer kan sikre, at alle aktuelle ledelsesopgaver bliver løst, dels at nogle af kandidaterne kan 

forberede sig på at overtage nogle af de vigtige ledelsesopgaver i forbindelse med de kommende års 

generationsskifter. 

 

Suppleanter vælges for en 1-årig periode, og valgte suppleanter deltager i øvrigt ved alle bestyrelsesmøder.   

 

På valg er: 

 Ebbe Efferbach - nuværende 1. suppleant, modtager ikke genvalg 

 Steen Lilja Larsen - nuværende 2. suppleant, modtager ikke genvalg 

 Gurli Kofoed - nuværende 3. suppleant, modtager gerne genvalg 

 Hanne Grubov Andersen - nuværende 4. suppleant, modtager ikke genvalg 

 

Gurli Kofoed, vil du som kandidat for et genvalg, venligst præsentere dig selv. Gurli nævnte, at hun var glad for sine 
opgaver inden for det socialhumanitære område, som deltager i ÆPAC-gruppen, demens-gruppen m.m. og at hun 
gerne ville fortsætte med disse opgaver samt fortsat at være frivillig ved mange lokale aktiviteter, som hun i dag er 
en aktiv del af. Dirigenten fulgte op med ros til Gurli for hendes arbejde i ÆPAC, hvor han var formand 
  
Lisbeth Daugaard, afdelingens formand gennem de seneste 8 år stiller op som suppleant og håber på valg – 
meddelte dirigenten og fortsatte;  
 
Bestyrelsen har ikke mindst de seneste uger været i dialog med flere medlemmer, som kunne være de rigtige at få 
ind som suppleanter i bestyrelsen – og med henblik på, at de efter en periode kunne træde ind i vigtige opgaver 
inden for ikke mindst økonomi, lave arrangementer og PR-arbejde, og støtte op om det socialhumanitære arbejde, 
når de nuværende bestyrelsesmedlemmer ønsker at trappe ned arbejdsmæssigt. Ja bestyrelsesmedlemmerne er jo 
ikke helt unge mere, som I kan se.  
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Bestyrelsen peger i den anledning på Michael Pedersen, der bor Bygvej 25 her i Jyllinge, som kandidat til en post 
som suppleant. Michael har arbejdet som leder, stået i spidsen for andre foreninger og kender til denne type 
arbejde. Michael er på ferie, så I kan ikke få ham at se i dag. Men bestyrelsen peger på ham og Michael modtager 
gerne valg. 
   
Dirigenten fortsatte, bestyrelsen ser gerne lidt flere kandidater med kendskab til bestyrelsesarbejde melder sig. Jeg 
henviser til Lisbeth Daugaards indlæg under dagsordenens punkt 4. Men lad mig resumere, bestyrelsen har brug for 
suppleanter, der vil kunne bidrage med ledelse, udvikling af aktiviteter, måske med regnskabserfaring, og helst 
kandidater med erfaring som bruger af IT-systemer som fx Office pakken – og/eller med interesse for det socialt 
humanitære arbejde. Bestyrelsen har grundet alder m.v. behov for, at der kommer nye kræfter til, som kan suge 
Ældre Sagen til sig og gradvist få overdraget nogle af de vigtige opgaver, som den nuværende bestyrelse bestrider.  
 
Dirigenten spurgte herefter, om der er kandidater som suppleant til bestyrelsen? – og spurgte til to potentielle 
kandidater, som han havde hilst på lidt tidligere i dag. Og fik følgende respons: 
 
Kirsten Haurholm Christensen, Hødyssevej 3, Gundsømagle rejste sig og tilbød sit kandidatur, nævnte jeg er 67 år 
samt fortalte lidt om sit tidligere arbejdsliv bl.a. som konsulent og med arbejdsopgaver, der meget kunne matche 
mange af de opgaver, vi har i Ældre Sagen. 
  
Bente Roed, Bleghaven 3, Jyllinge, der ligeledes havde været i god dialog med Lisbeth Daugaard her inden Årsmødet, 
rejste sig og tilbød sit kandidatur. Bente har boet i Jyllinge i 8 år, været pensionist i 2 år, har arbejdet med økonomi 
og aktiviteter i lighed med de opgaver, der er i Ældre Sagen. 
 
Dirigenten takkede Kirsten og Bente for deres præsentation og nævnte, at de lød som rigtig gode kandidater til de 
opgaver, der er i en Ældre Sags-bestyrelse. Dirigenten spurgte herefter, om der var andre kandidater – og 
konstaterede, at det var der ikke. 
 
Winnie Juhl Jensen: Hvorfor er der ikke en mand, som stiller op – kun kvinder? 
 
Lisbeth Daugaard: Vi er glade for, at der er kvalificerede kandidater, der har lyst til at går ind som frivillige i 
bestyrelsen og vi kan naturligvis ikke lave en sortering efter køn. 
 
Poul Boelt: Stor ros til bestyrelsen for indsatsen og arbejdet med at skaffe nye kandidater til bestyrelsen. Det er der 
ikke mange bestyrelser, der evner. Applaus fra forsamlingen.  
 
Merete Hansen: Er det ikke forkert, at formand og kasserer er på valg samme år? 
 
Dirigenten: Ældre Sagens vedtægter tager ikke højde for denne situation. Vigtigst er, at kasserer/formand ikke må 
være et ægtepar. 
 
Dirigenten konstaterede efter, at der ikke var yderligere kommentarer – og at følgende er valgt til som suppleanter 
til bestyrelsen: 
 
1. suppleant Gurli Kofoed 
 
2. suppleant Lisbeth Daugaard 
 
3. suppleant Mikael Pedersen 
 
4. suppleant Kirsten Hourholm Christensen  
 
5. suppleant Bente Roed 
 
Dirigenten ønskede herefter bestyrelse og suppleanter tillykke med valget og oplyste for forsamlingen, at 
bestyrelsen som krævet i vedtægterne vil konstituere sig ved førstkommende bestyrelsesmøde, der afholdes 
mandag den 10. marts – og at referat af Årsmødet og konstitueringen vil blive lagt op på foreningens hjemmeside 
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senere i uge 11 til orientering. 
 
 

 Ad Punkt 8. Eventuelt  
 

Dirigenten oplyste, at der her under dagsordenens sidste punkt – Eventuelt – er mulighed for spørgsmål, 

kommentarer mv., men der kan ikke træffes bindende beslutninger. 

 
Dirigenten spurgte, om der var nogen, der ønskede ordet?  

Hvis ikke så… – det var der ikke – bortset fra  

Lisbeth Daugaard, der herefter fik ordet: 

Vi fik i dag sammensat en bestyrelse, som jeg har tillid til vil kunne føre lokalafdelingen videre sikkert og godt.  

 

Jeg er glad for, at forsamlingen bakkede op om valg af Gitte Bach, så vi har en kandidat, som den nyvalgte bestyrelse 

kan pege på som vores kommende formand. Det er et krævende job, men med opbakning fra undertegnede og den 

øvrige bestyrelse med mange dygtige og rutinerede medlemmer, så er jeg sikker på at både Gitte Bach og 

lokalafdelingen nok skal komme godt videre.  

 

Vi har som tidligere meddelt, gjort meget for at tiltrække nye medlemmer til at træde ind i ledelse af afdelingen – og 

dette arbejde vil fortsat have høj prioritet. Vi bliver jo alle ældre, så et løbende generationsskifte er nødvendigt. 

Jeg er også glad for, at det lykkes for mig at træde et trin tilbage. At slippe ledelsesansvaret og samtidig som 

suppleant kunne fortsætte med en del af de opgaver, som jeg brænder for og ikke mindst arbejdet i KAT-udvalget. 

Vi måtte så også i dag tage afsked med hele 3 suppleanter. Jeg vil gerne på bestyrelsens vegne sige tak for deres 

indsats i bestyrelsen med en lille hilsen til hver: 

 

Først vil jeg sige tak til Ebbe Efferbach. Ebbe du er og har været en ildsjæl og en kæmpe gevinst for afdelingen i 

snart 20 år. Du har været en god kammerat og en fornøjelse for os alle i bestyrelsen at arbejde sammen med. Ebbe 

bestyrelsen har med stor tak til dig indstillet dig til Ældre Sagens Æresbevis. Og det er mig en stor glæde i dag at 

kunne overrække Ældre Sagens Æresbevis til dig Ebbe med denne motivation: 

 

”Æresbeviset gives for din store indsats i Ældre Sagen Gundsø igennem næsten 20 år. Du har ydet en kæmpe indsats som 

medlem af lokalbestyrelsen. Du har været en ildsjæl ikke mindst, når det gjaldt om at få vores hus, Værestedet i Jyllinge, til at 

fungere som samlingspunkt for vores pt. 3.750 medlemmer. Du har stået i spidsen for vores køkken og bar ved utallige 

arrangementer, været leder for vores værter ved vores faste aktiviteter i huset, været chauffør for aktiviteten Spisevenner samt 

meget andet – og du har været en god kammerat. Tak for din indsats! ” 

Signeret: Bjarne Hastrup, Lisbeth Daugaard og Birger Rasmussen. 

TAK EBBE! – Lisbeth overrakte herefter Æresbevis samt blomster og vin. Stort Applaus fra forsamlingen.  

 

Steen Lilja Larsen – du har også valgt at trække dig som suppleant til bestyrelsen. Det er vi mange, der er kede af, men vi er 

også taknemmelige for at du fortsætter som koordinator for alt det praktiske, der skal til for at gennemføre vores mange 

engangsarrangementer i Værestedet. Du er også vores tekniske mirakelmand, når teknikken i huset driller. Og heldigvis for os, 

du fortsætter som frivillig i Demens Caféen og som cykelpilot. Og så skal medlemmerne vide, at både du og Ebbe Efferbach 

fortsat er nøglepersoner i Foreningen Værestedet, der sørger for at vi og andre ældreforeninger kan leje os ind og benytte 

Værestedet, som vi gør.  

TAK Steen for din indsats som suppleant i bestyrelsen! Vingave. Applaus fra forsamlingen. 
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Hanne Grubov Andersen – du har også valgt at trække dig som suppleant – efter ét år. Du blev vist lidt overrasket 

over, hvor omfattende det er at drive en forening som vores, og hvor mange timer og energi, der kræves af os. Men 

sådan er det, intet kommer af sig selv. Jeg vil gerne på bestyrelsens vegne takke dig for din indsats – og så glæder vi 

os over at du har tilbudt at fortsætte med støtte, hvor du kan – fx som en hjælpende hånd ved arrangementer. 

 

Tak Hanne! Vingave. Applaus fra forsamlingen. 

 

Carit Pedersen bad om ordet og sagde: Tak for at jeg blev genvalgt til bestyrelsen i dag – og dermed kan fortsætte 

mine mange opgaver omkring det at drive en forening som Ældre Sagen Gundsø. Foreningen eksisterer jo kun, fordi 

vi er mange frivillige, der skaber alt det, der foregår. Og – vi har mange dygtige frivillige ildsjæle, der skaber 

oplevelser for vores 3.750 medlemmer. Tak til alle jer frivillige – og tak til jer medlemmer for, at I bakker os op – 

møder frem og gør vores faste aktiviteter og engangsarrangementer til en succes. 

 

En af de frivillige, der har gjort en forskel i nu 8 år, det er vores afgående formand Lisbeth Daugaard. Lisbeth – vi to 

har haft et fantastik samarbejde gennem årene. Det stopper så heldigvis ikke i dag, vi fortsætter det i fx KAT-

udvalget og i bestyrelsen.  

 

Men Lisbeth – du stopper som formand. Jeg vil i den anledning på bestyrelsens vegne sige dig tak for de 8 år, hvor du 

har bidraget til afdelingens succes med din store viden, erfaring og gå-på-mod. Vi er taknemmelige for, at du har sagt 

ja til at fortsætte som suppleant i bestyrelsen og vil fortsætte som frivillig i mange sammenhænge.  

 

Lisbeth – selv om du ikke stopper helt, så skal du have en tak for din store indsats gennem 8 år – og en buket 

blomster. TAK! Stort applaus fra forsamlingen.  

 

Dirigent Fleming Friis Larsen erklærede herefter Årsmødet for afsluttet. Han takkede for den aktive deltagelse og for 

kommentarer under mødet og nævnte, at han satte stor pris på at kunne være med ved årsmøderne i Gundsø, som 

gav ham megen inspiration. Sluttelig takkede dirigenten forsamlingen for god ro og orden og ønskede et ’på gensyn’. 

 
Lisbeth Daugaard takkede derefter dirigenten for hans fine måde at lede Årsmødet på, og forsamlingen for dens 
opbakning til bestyrelsens og de øvrige frivilliges arbejde. 
 
Lisbeth forsatte – når referatet fra Årsmødet her i dag er godkendt, vil det blive lagt op på hjemmesiden. 
 

Tak for i dag, fortsat god onsdag og kom godt hjem – men bliv gerne lidt og hyg jer først. 
 
Stort applaus fra forsamlingen. 
 

Referatet er godkendt                                                              

                                                                                                                                           Referent: 

Jyllinge, den 7. marts 2025                                                                           

                                                                                                                                 

                                                                                                                                           Carit Pedersen 

  

------------------------------    

Fleming Friis Larsen, dirigent                                                                                

 


